

81-204 c.2



CANADA

FALL ENROLMENT IN UNIVERSITIES AND COLLEGES

INSCRIPTIONS D'AUTOMNE AUX UNIVERSITÉS ET COLLÈGES

1956

Memorandum

Mémoire

DOMINION BUREAU
OF STATISTICS

MAR 11 1957

PARIS 14, FRANCE

Published by Authority of
The Right Honourable C. D. Howe
Minister of Trade and Commerce

Publié d'ordre du
très honorable C. D. Howe
ministre du Commerce

DOMINION BUREAU OF STATISTICS
Education Division
Higher Education Section

BUREAU FÉDÉRAL DE LA STATISTIQUE
Division de l'éducation
Section de l'enseignement supérieur

7001-502-126

Price-Prix: 25 cents

EDMOND CLOUTIER, C.M.G., O.A., D.S.P.
QUEEN'S PRINTER AND CONTROLLER OF STATIONERY—IMPRIMEUR DE LA REINE ET CONTRÔLEUR DE LA PAPETERIE
OTTAWA, 1957

DATE DUE
DATE DE RETOUR

NOV - 9 1977

LOWE-MARTIN No. 1137

CURRENT PUBLICATIONS OF THE EDUCATION DIVISION

Dominion Bureau of Statistics, Ottawa, Spring 1957

GENERAL

Variety Characterizes Canadian Education. Reprinted from the annual handbook, Canada 1956, this 12-page leaflet is an impressionistic description of the diversity of patterns in Canadian education. English and French editions.....

10¢

1—ELEMENTARY AND SECONDARY EDUCATION

Survey of Elementary and Secondary Education, 1948-50. Part I of the Biennial Survey of Education. Presents statistics of students, teachers and finance for public and private schools. Includes a bibliography of current literature on Canadian education. English and French editions.....

75¢

Preliminary Statistics of Education, 1952-53 and 1953-54. Statistics of schools, teachers and finance for public and private schools with summary totals including totals for higher education. English edition.....

25¢

Teachers' Salaries and Qualifications, 1953-54. Classifies teachers in all provinces except Quebec, according to salary level, certificate, and experience, separately for city, town and rural schools. English edition.....

50¢

Teacher-Training Institutions, 1953. Reports enrolment in the years 1952-53 and 1953-54, numbers graduated in 1953, enrolment capacity, and the training and experience of instructors in normal schools and colleges of education. Includes a list, dated 1955, of teacher-training institutions in Canada. English and French editions. Reference Paper 62.....

25¢

2—HIGHER EDUCATION

Survey of Higher Education, 1952-54. Part II of the Biennial Survey of Education. Presents statistics on enrolment, graduates, staff and finances of universities and colleges. Includes a bibliography of current literature on Canadian higher education. Bilingual edition.....

60¢

Fall Enrolment in Universities and Colleges, 1956. Presents enrolment figures collected at opening of year, by faculties, institutions and provinces, with comparative figures for the two preceding years. Bilingual edition.....

25¢

Awards for Graduate Study and Research, 1957. (Formerly titled Post-graduate Scholarships and Fellowships Open to Canadian Students). List of fellowships, scholarships and other awards offered by Canadian and outside organizations showing values and conditions. English edition. Reference Paper 21.....

\$1.00

Undergraduate Scholarships and Bursaries (Open to Students Entering Canadian Universities). Bilingual edition. Reference Paper 55 (February 1956)

75¢

Canadian Institutions of Higher Education, 1955-1956. Includes names, addresses, courses offered, and general information on entrance requirements and fees. Bilingual edition. Reference Paper 48

25¢

3—ADULT EDUCATION AND OTHER CULTURAL ACTIVITIES

Survey of Libraries, 1952-54. Part III of the Biennial Survey of Education. Presents statistics on holdings, circulation, staffs and finances, and lists public, university, government and special libraries. Bilingual edition.....

75¢

PUBLICATIONS DE LA DIVISION DE L'ÉDUCATION

Bureau fédéral de la statistique, Ottawa, printemps 1957

GÉNÉRALITÉS

L'enseignement au Canada, caractérisé par sa diversité. Tirée à part de la revue intitulée Canada 1956, cette brochure de 12 pages contient une description impressionniste de la diversité des formes que revêt l'enseignement au Canada. Publié en anglais et en français

10c

1—ENSEIGNEMENT ÉLÉMENTAIRE ET ENSEIGNEMENT SECONDAIRE

Relevé de l'enseignement élémentaire et de l'enseignement secondaire, 1948-1950. 1^{re} partie du relevé biennal de l'enseignement au Canada. Statistique sur les étudiants, les instituteurs et les finances des écoles publiques et privées. Comprend une bibliographie des ouvrages récents sur l'enseignement au Canada. Publié en anglais et en français

75¢

Preliminary Statistics of Education, 1952-53 and 1953-54. Statistique sur les écoles, les instituteurs et les finances des écoles publiques et privées, avec tableau sommaire comprenant les chiffres relatifs à l'enseignement supérieur. Publié en anglais

25¢

Teachers' Salaries and Qualifications, 1953-54. Classement des instituteurs de toutes les provinces, sauf le Québec, d'après les appointements, le certificat et l'expérience, séparément pour les écoles de cité, de ville et de région rurale. Publié en anglais

50¢

Maisons de formation pour les instituteurs, 1953. Contient le chiffre des inscriptions des années 1952-1953 et 1953-1954, le nombre de diplômés en 1953, les inscriptions possibles et la formation et l'expérience des moniteurs dans les écoles normales et les collèges de pédagogie au Canada. Comprend une liste datée de 1955 des institutions pédagogiques au Canada. Publié en anglais et en français. Document de référence n° 62

25¢

2—ENSEIGNEMENT SUPÉRIEUR

Relevé de l'enseignement supérieur, 1952-1954. II^e partie du relevé biennal de l'enseignement au Canada. Statistique sur les inscriptions, les gradués, le personnel et les finances des universités et des collèges. Comprend une bibliographie des ouvrages récents sur l'enseignement supérieur au Canada. Bilingue

60¢

Inscriptions d'automne aux universités et collèges, 1956. Inscriptions au début de l'année, par faculté, institution et province, avec chiffres comparés des deux années précédentes. Bilingue

25¢

Awards for Graduate Study and Research, 1957. (Autrefois Post-graduate Scholarships and Fellowships Open to Canadian Students). Liste des bourses offertes par des organismes canadiens et étrangers et détail de la valeur et des conditions. Publié en anglais. Document de référence n° 21..... \$1.00

Bourses d'études pour sous-gradués (accessibles aux étudiants qui s'inscrivent dans les universités canadiennes). Bilingue. Document de référence n° 55 (février 1956)

75¢

Institutions d'enseignement supérieur du Canada, 1955-1956. Contient les noms et adresses ainsi qu'un répertoire des cours offerts et des renseignements généraux sur les conditions d'admission et les frais de scolarité. Bilingue. Document de référence n° 48

25¢

3—ÉDUCATION DES ADULTES ET AUTRES INITIATIVES CULTURELLES

Relevé des bibliothèques, 1952-1954. III^e partie du relevé biennal de l'enseignement au Canada. Statistique sur le nombre de livres, leur circulation, le personnel et les finances des bibliothèques et listes des bibliothèques publiques, des bibliothèques des universités, des gouvernements et des bibliothèques spéciales. Bilingue

75¢

3—ADULT EDUCATION AND OTHER CULTURAL ACTIVITIES — Concluded

Free Urban and Regional Public Libraries, 1954. Presents statistics on holdings, circulation, staffs and finances, and lists free public libraries in urban centres of over 10,000 population and regional libraries. Bilingual edition

25¢

Museums and Art Galleries, 1951-52. Presents statistics on staff, attendance, accommodation and extension activities. Includes a list of institutions. Bilingual edition. Reference Paper 57

25¢

Orders should be sent to the
Dominion Bureau of Statistics, or to the
Department of Public Printing and Stationery, Ottawa
with remittance payable to the Receiver General of Canada.

Persons wishing notice of future publications are invited to write to the Education Division, D.B.S., indicating in which of the three types (Nos. 1, 2, 3 above) they are interested.

3—ÉDUCATION DES ADULTES ET AUTRES INITIATIVES CULTURELLES — fin

Bibliothèques publiques gratuites urbaines et régionales, 1954. Statistique sur le nombre de livres, leur circulation, le personnel et les finances des bibliothèques et listes des bibliothèques publiques gratuites des centres urbains de plus de 10,000 habitants et des bibliothèques régionales.

Bilingue

25c

Musées et galeries d'art, 1951-1952. Statistique du personnel, de la fréquentation, des locaux et de l'activité extra-murale. Comprend une liste des institutions. Bilingue. Document de référence n° 57

25c

Adresser les demandes au
Bureau fédéral de la statistique, ou au
Département des impressions et de la papeterie publiques, Ottawa,
Remise payable au Receveur général du Canada.

Les personnes qui désirent être avisées des publications à venir sont invitées à écrire à la Division de l'éducation, B.F.S., et à indiquer lequel des trois genres de publications (nos 1, 2, 3, ci-dessus) les intéresse.

FALL ENROLMENT IN UNIVERSITIES AND COLLEGES, 1956

An estimated 78,100 full-time university-grade students were in attendance at all Canadian universities and colleges at December 1, 1956, an increase of 9.1 per cent over the estimated total of 71,600 at December 1, 1955. The institutions reported in this memorandum include just over 97 per cent of the total enrolment in all Canadian institutions of higher education. Those omitted are mainly small arts and theological colleges without affiliation to a degree-granting institution. Returns are included for the first time in this publication for two Ontario institutions, the Jesuit Seminary, Toronto, and St. Stanislaus Noviciate, Guelph, both affiliated to St. Mary's University, Halifax, Nova Scotia, and for the Grand Séminaire de Saint-Boniface, in Manitoba, affiliated to the Université de Montréal.

For those institutions reported for both 1955-56 and 1956-57, student population in the Western Provinces increased 12.8 per cent (due in part to the College of Education of the University of British Columbia taking over teacher training formerly done by provincial normal schools), in the Atlantic Provinces 9.7 per cent, in Quebec 9.5 per cent, and in Ontario 5.9 per cent. Based on estimated totals, the increases by region for enrolment in all institutions were 13.5 per cent in the Western Provinces, 9.1 per cent in the Atlantic Provinces, 8.9 per cent in Quebec, and 5.8 per cent in Ontario.

For the same institutions reported for the two years, there were marked increases in enrolment in Education (43.4 per cent, due in part to the increase in enrolment in British Columbia, as mentioned above), Secretarial Science (22.3 per cent), Commerce (11.6 per cent), Engineering and Applied Science (11.5 per cent), Arts and Science (9.2 per cent), and Forestry (8.8 per cent). Decreases were noticeable in Fine and Applied Arts (-19.5 per cent), Physical and Health Education (-11.2 per cent), and Library Science (-9.5 per cent). There were small decreases from a year ago in Dentistry, Music, Nursing, Physio and Occupational Therapy, and Social Service. Enrolment in Pharmacy showed a continuing decrease for the fourth consecutive year (from 1,367 in 1952-53 to 1,145 in 1956-57), while registration in Veterinary Science decreased for the third consecutive time (from 405 in 1953-54 to 356 in 1956-57).

The following table shows the full-time university-grade enrolment for certain years since 1920-21. Enrolment in the current year is over double that of the pre-war years and is approaching the peak figures set after the war with the influx of war veterans in the universities.

Summary of Full-time University-grade Enrolment, 1920-21 to 1956-57

Sommaire des inscriptions aux cours réguliers conduisant à des grades universitaires, 1920-1921 à 1956-1957

Academic Year Année	Enrolment Inscriptions	Academic Year Année	Enrolment Inscriptions
1920-1921	23,139	1949-1950	74,273
1925-1926	25,698	1950-1951	68,306
1930-1931	32,925	1951-1952	63,485
1935-1936	33,108	1952-1953	63,041
1940-1941	36,319	1953-1954	64,121 ^I
1945-1946	63,550	1954-1955	67,500 ^I
1946-1947	79,553	1955-1956	71,600 ^I
1947-1948	83,150	1956-1957	78,100 ^I
1948-1949	80,164		

1. Estimate — Estimatif.

A total of 160 students (124 World War II and 36 Korean veterans) in receipt of allowances from the Department of Veterans' Affairs were in attendance during the current session. Included were 150 undergraduates and 10 graduates. There were also 332 undergraduates and 7 graduates in receipt of assistance through the Children of War Dead (Education Assistance) Act administered by the Department of Veterans' Affairs.

INSCRIPTIONS D'AUTOMNE AUX UNIVERSITÉS ET COLLÈGES, 1956

Le chiffre estimatif (78,100) des étudiants inscrits aux cours réguliers, au niveau universitaire, dans toutes les institutions canadiennes d'enseignement supérieur le 1^{er} décembre 1956 marque une augmentation de 9.1 p. 100 sur le chiffre estimatif (71,600) du 1^{er} décembre 1955. Les institutions observées dans le présent mémoire réunissent un peu plus de 97 p. 100 de l'ensemble des inscriptions. On a omis, entre autres, les petits collèges et les petits séminaires non affiliés à une institution décernant des grades universitaires. Pour la première fois, on a tenu compte dans la présente publication, de deux institutions ontariennes: le Séminaire des Jésuites de Toronto et le Noviciat Saint-Stanislaus de Guelph, tous deux affiliés à l'Université St-Mary d'Halifax (N.-E.) et du Grand Séminaire de Saint-Boniface, (Man.), affilié à l'Université de Montréal.

D'après les institutions qui ont soumis un rapport tant pour 1955-1956 que pour 1956-1957, la population étudiante s'est accrue de 12.8 p. 100 dans les provinces de l'Ouest en partie grâce au College of Education de l'Université de la Colombie-Britannique, qui s'est chargé de la formation des professeurs autrefois confiée aux écoles normales provinciales, de 9.7 p. 100 dans les provinces atlantiques, de 9.5 p. 100 dans le Québec et, dans l'Ontario, de 5.9 p. 100. Selon les chiffres estimatifs, l'augmentation des inscriptions, par région, dans toutes les institutions était de 13.5 p. 100 dans les provinces de l'Ouest, de 9.1 p. 100 dans les provinces atlantiques, de 8.9 p. 100 dans le Québec et de 5.8 p. 100 dans l'Ontario.

Pour les institutions et les deux années mentionnées il y a eu augmentation sensible des inscriptions en pédagogie (43.4 p. 100, grâce surtout à l'accroissement déjà noté des inscriptions en Colombie-Britannique); science secrétariale (22.3 p. 100); commerce (11.6 p. 100); génie et science appliquées (11.5 p. 100), arts et science (9.2 p. 100); et génie forestier (8.8 p. 100). On a constaté un fléchissement dans les beaux-arts et arts industriels (19.5 p. 100), éducation physique et hygiène (11.2 p. 100), et bibliothéconomie (9.5 p. 100). De faibles diminutions sur l'année précédente sont à signaler en art dentaire, musique, sciences hospitalières, thérapie professionnelle et physiothérapie et service social. Les inscriptions en pharmacie diminuent sans interruption depuis quatre ans (de 1,367 en 1952-1953 à 1,145 en 1956-1957) tandis qu'en médecine vétérinaire, elles ont diminué pour la troisième fois (de 405 en 1953-1954 à 356 en 1956-1957).

Voici le tableau des inscriptions aux cours réguliers conduisant à des grades universitaires pour certaines années, depuis 1920-1921. Les inscriptions de la présente année sont plus deux fois celles des années d'avant-guerre et approchent le sommet atteint après la guerre lors de l'affluence des anciens combattants dans les universités.

Durant l'année scolaire observée, 160 étudiants (124 anciens combattants de la seconde guerre mondiale et 36 de la guerre de Corée) qui recevaient des allocations du ministère des Affaires des anciens combattants étaient inscrits aux universités, soit 150 sous-gradués et 10 gradués. On comptait 332 étudiants sous-gradués et 7 étudiants gradués qui recevaient de l'aide en vertu de la loi sur l'aide aux enfants des morts de la guerre (Education), loi qu'administre le ministère des Affaires des anciens combattants.

TABLE 1. University and College Enrolment, by Region and Faculty, in the Fall of the Academic Year 1956-57

(With figures for two previous years)

No.	Courses	Atlantic Provinces Provinces de l'Atlantique			Québec			Ontario		
		1954-55	1955-56	1956-57	1954-55	1955-56	1956-57	1954-55	1955-56	1956-57
Undergraduate:										
1	Arts ¹	2,034	2,192	2,439	8,952	8,793	9,425	6,512	6,758	7,514
2	Science ¹	1,145	1,219	1,341	1,324	1,477	1,686	968	1,017	1,126
3	<i>Total Arts and Science</i>	3,179	3,411	3,780	10,276	10,270	11,111	7,480	7,775	8,640
4	Agriculture	73	73	72	307	322	342	393	396	419
5	Architecture	—	—	—	125	152	130	186	191	221
6	Commerce and Business Administration	485	599	643	1,202	1,297	1,574	938	1,184	1,199
7	Dentistry	48	47	47	268	302	323	428	427	400
8	Education ²	389	482	534	597	944	1,214	470	403	371
9	Engineering and Applied Science	1,524	1,670	1,915	2,700	3,124	3,440	3,301	3,546	3,833
10	Fine and Applied Arts	39	44	30	9	—	—	—	—	—
11	Forestry	125	133	136	115	150	178	106	87	79
12	Household Science	154	156	168	261	393	398	201	203	263
13	Journalism	2	6	13	—	—	—	64	80	74
14	Law	189	192	206	826	683	757	1,044	1,104	1,124
15	Library Science	—	—	2	51	55	38	43	40	46
16	Medicine	266	266	273	1,671	1,581	1,700	1,722	1,663	1,666
17	Music	46	45	33	101	79	98	100	100	91
18	Nursing	22	43	49	185	174	220	548	641	635
19	Optometry	—	—	—	43	58	58	24	27	29
20	Pharmacy	34	26	32	395	362	314	318	352	348
21	Physical and Health Education	—	—	—	71	135	65	234	249	237
22	Physio and Occupational Therapy	—	—	—	151	197	221	268	238	206
23	Secretarial Science	110	114	126	—	—	—	79	74	104
24	Social Service ³	20	18	20	204	365	367	140	134	126
25	Theology ⁴	193	186	170	474	655	751	620	639	652
26	Veterinary Science	—	—	—	104	89	97	291	273	259
27	Others	34	5	6	138	151	251	139	211	241
28	<i>Total (less duplicates)</i>	6,932	7,516	8,255	20,274	21,538	23,647	19,137	20,037	21,263
Graduate:										
29	Arts and Science	92	96	84	5	5	640	760	751	756
30	Others	19	23	36	5	5	447	573	701	850
31	<i>Total</i>	111	119	120	1,121	1,053	1,087	1,333	1,452	1,606
Totals by Sex:										
32	Men	5,404	5,866	6,393	17,657	18,599	20,274	15,825	16,621	17,800
33	Women	1,639	1,769	1,982	3,738	3,992	4,460	4,645	4,868	5,069
34	<i>Total reported above (less duplicates)</i>	7,043	7,635	8,375	21,395	22,591	24,734	20,470	21,489	22,869
35	<i>Total for all institutions</i>	7,100 ⁶	7,700 ⁶	8,400 ⁶	22,300 ⁶	23,600 ⁶	25,700 ⁶	21,500 ⁶	22,500 ⁶	23,800 ⁶

1. Some institutions include Science enrolment in Arts.

2. In 1956-57 the College of Education of the University of British Columbia took over teacher training formerly done by the provincial normal schools.

3. Includes some Social Science enrolment in Quebec, and some graduate students.

4. All Theology enrolment reported as undergraduate.

5. Information not available.

6. Estimate.

TABLEAU 1. Inscriptions aux universités et collèges, par région et faculté, à l'automne de l'année scolaire 1956-1957
 (Avec les chiffres des deux années précédentes)

Western provinces Provinces de l'Ouest			Total Canada			Cours	No
1954-55	1955-56	1956-57	1954-55	1955-56	1956-57		
Sous-gradués:							
6,006	6,503	6,963	23,504	24,246	26,341	Arts et lettres ¹	1
777	835	998	4,214	4,548	5,151	Sciences ²	2
6,783	7,338	7,961	27,718	28,794	31,492	Total arts et sciences	3
442	487	469	1,215	1,278	1,302	Agriculture	4
186	223	229	497	566	580	Architecture	5
856	883	1,006	3,481	3,963	4,422	Commerce et affaires	6
118	115	112	862	891	882	Art dentaire	7
1,147	1,231	2,268 ²	2,603	3,060	4,387 ²	Pédagogie ²	8
2,973	3,362	3,862	10,498	11,702	13,050	Génie civil et sciences appliquées	9
33	38	36	81	82	66	Beaux-arts et arts industriels	10
94	109	128	440	479	521	Génie forestier	11
500	489	486	1,116	1,241	1,315	Sciences ménagères	12
—	—	—	66	86	87	Journalisme	13
557	564	564	2,616	2,543	2,651	Droit	14
—	—	—	94	95	88	Bibliothéconomie	15
859	853	855	4,518	4,363	4,494	Médecine	16
9	1	—	256	225	222	Musique	17
428	511	418	1,183	1,369	1,322	Sciences hospitalières	18
—	—	—	67	85	87	Optométrie	19
465	458	451	1,212	1,198	1,145	Pharmacie	20
103	118	144	408	502	446	Education physique et hygiène	21
18	36	40	437	471	467	Thérapie professionnelle et physiothérapie	22
—	—	—	189	188	230	Science secrétariale	23
132	109	89	496	626	602	Service social ³	24
203	201	298	1,490	1,681	1,871	Théologie ⁴	25
—	—	—	395	362	356	Médecine vétérinaire	26
42	60	48	353	427	546	Autres	27
15,948	17,186	19,464	62,291	66,277	72,629	Total (moins les doubles emplois)	28
Gradués:							
5	5	5	5	5	5	Arts et sciences	29
5	5	5	5	5	5	Autres	30
509	503	551	3,074	3,127	3,364	Total	31
Total par sexe:							
12,333	13,317	14,894	51,219	54,403	59,361	Hommes	32
4,124	4,372	5,121	14,146	15,001	16,632	Femmes	33
16,457	17,689	20,015	65,365	69,404	75,993	Total déclaré ci-dessus (moins les doubles emplois)	34
16,600 ⁶	17,800 ⁶	20,200 ⁶	67,500 ⁶	71,600 ⁶	78,100 ⁶	Total de toutes les institutions	35

1. Certaines institutions englobent les inscriptions en sciences dans les arts.

2. En 1956-1957, le College of Education de l'Université de la Colombie-Britannique s'est chargé de la formation des professeurs jusque-là confiée aux écoles normales provinciales.

3. Comprend quelques inscriptions en sciences sociales à Québec, et quelques étudiants diplômés.

4. Tous les étudiants en théologie sont considérés comme sous-gradués.

5. Données inaccessibles.

6. Estimatif.

TABLE 2. University and College Enrolment, by Faculty and Institution, in the Fall of the Academic Year 1956-1957

TABLEAU 2. Inscriptions aux universités et collèges, par faculté et institution, à l'automne de l'année scolaire 1956-1957

**TABLE 2. University and College Enrolment, by Faculty and Institution, in the Fall
of the Academic Year 1956-1957 - Concluded**

No.	Province and institutions — Province et institutions	Undergraduate degree and diploma courses														
		Arts — Arts et lettres	Pure Science — Sciences pures	Agriculture	Architecture	Commerce and Busi- ness Administration — Commerce et affaires	Dentistry — Art dentaire	Education — Pédagogie	Engineering and Applied Science Génie civil et sciences appliquées	Fine and Applied Arts Beaux-arts et arts industriels	Forestry — Génie forestier	Household Science — Sciences ménagères	Journalism — Journalisme	Law — Droit	Library Science — Bibliothéconomie	
Ontario — Concluded:																
1	Petit Séminaire d'Ottawa.....	50	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
2	St. Jerome's College	19	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
3	University of Toronto ³	1,224	8	—	—	219	—	101 ²	400 ¹⁰	361	—	—	—	—	—	—
4	Knox College	—	—	—	419	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
5	Ontario Agricultural College	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
6	Ontario Veterinary College	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
7	St. Michael's College	665	8	—	—	—	—	25	—	—	—	—	—	—	—	—
8	Trinity College	460	8	—	—	—	—	32	—	—	—	—	—	—	—	—
9	Victoria and Emmanuel Colleges	1,007	8	—	—	—	—	121	—	—	—	—	—	—	—	—
10	Wycliffe College	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
11	University of Western Ontario ³	847	333	—	—	—	—	289	—	—	—	82	—	—	—	—
12	Huron College	83	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
13	St. Peter's Seminary College of Arts	127	3	—	—	—	—	36	—	—	—	—	—	—	—	—
14	Ursuline College of Arts	69	1	—	—	—	—	1	—	—	—	—	—	—	—	—
15	Waterloo College	232	14	—	—	—	—	58	—	—	—	—	—	—	—	—
16	Total	7,514	1,126	419	221	1,199	400	371	3,833	—	—	—	—	—	—	—
Manitoba:																
17	Grand Séminaire de St-Boniface	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
18	University of Manitoba ³	1,268	8	—	90	139	—	79	—	—	58	702	—	—	—	—
19	Brandon College	42	103	—	—	—	—	—	—	70	—	—	30	—	—	—
20	Collège de Saint-Boniface	79	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	152
21	Manitoba Law School	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
22	St. John's College	60	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
23	St. Paul's College	96	70	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
24	United College	391	208	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
25	Total	1,936	381	90	139	—	79	—	—	128	702	—	30	—	169	152
Saskatchewan:																
26	Collège de Gravelbourg	45	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
27	Notre Dame College	59	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
28	St. Thomas College	15	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
29	Scolasticalat du Sacré-Coeur	12	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
30	University of Saskatchewan ^{3,12}	627	8	—	119	—	—	171	—	331	961	—	3	—	64	107
31	Campion College ¹³	22	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
32	Emmanuel College	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
33	Luther College	21	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
34	Luther Theological Seminary	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
35	Lutheran College and Seminary	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
36	St. Andrew's College	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
37	St. Chad's College	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
38	St. Peter's College	6	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
39	St. Thomas More College	173	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
40	Total	980	8	119	—	—	171	—	331	961	—	3	—	64	—	107
Alberta:																
41	Collège Saint-Jean	29	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
42	University of Alberta ³	375	617	113	—	—	165	112	695	—	927	—	3	—	83	77
43	Mount Royal College	—	—	—	—	—	12	—	—	—	68	—	—	—	—	—
44	St. Joseph's College	78	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
45	St. Stephen's College	6	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
46	Total	488	617	113	—	177	112	695	995	—	3	—	—	—	—	77
British Columbia:																
47	Notre Dame College	51	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
48	Royal Roads Canadian Services College	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
49	University of British Columbia ³	3,193	8	147	90	—	567	—	892	—	1,023	181	—	128	170	228
50	Anglican Theological College	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
51	Union College of British Columbia	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—	—
52	Victoria College	315	—	—	—	—	—	12	—	222	—	—	—	—	—	—
53	Total	3,559	8	147	90	579	—	1,114	1,204	—	—	128	170	—	—	228

1. Includes some graduate enrolment.
2. Includes both graduate and undergraduate enrolment.
3. Exclusive of enrolment in affiliated or federated institutions as indicated below.
4. Includes affiliated colleges and schools of post-matriculation standard in the Province of Quebec.
5. Includes some students in Social Science.
6. Includes Essex College.
7. Includes Hamilton College.
8. Included in Arts.
9. Psychology-Education.
10. Includes 22 students in Dental Hygiene.
11. Includes 5 students in Art as Applied to Medicine.
12. Includes Regina College.
13. Includes Sacred Heart College.
14. Information not available.

INSCRIPTIONS D'AUTOMNE AUX UNIVERSITÉS ET COLLÈGES, 1956

11

TABLEAU 2. Inscriptions aux universités et collèges, par faculté et institution, à l'automne de l'année scolaire 1956-1957 - fin

1. Comprend l'inscription de quelques gradués.
 2. Comprend l'inscription des gradués et des sous-gradués.
 3. Sans les inscriptions des institutions affiliées ou fédérées comme on l'indique ci-dessous.
 4. Comprend les collèges et écoles affiliés de la province de Québec qui donnent des cours supérieurs à l'immatriculation.
 5. Comprend quelques étudiants en sciences sociales.
 6. Comprend Essex College.
 7. Comprend Hamilton College.
 8. Compris sous arts.
 9. Psychologie-éducation.
 10. Comprend 22 étudiants en hygiène dentaire.
 11. Comprend 5 étudiants en art appliqué à la médecine.
 12. Comprend Regina College.
 13. Comprend Sacred Heart College.
 14. Données inaccessibles.

STATISTICS CANADA LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA



1010506624